

УДК 316.614

**РОЛЬ КУЛЬТУРНО-ДОСУГОВОЙ  
ДЕЯТЕЛЬНОСТИ В ПРОЦЕССЕ СОЦИАЛИЗАЦИИ  
ИНОСТРАННЫХ СТУДЕНТОВ**

*Баходур Кодиров, Иван Иванович Иванов*

*Пензенский государственный университет,  
г. Пенза, Россия*

**Аннотация.** Рассматривается роль культурно-массовых мероприятий как одного из важнейших аспектов успешной социализации иностранных студентов в российских вузах на примере Пензенского государственного университета.

**Ключевые слова:** социализация, адаптация, культурно-массовая работа, национальные праздники, внеучебная деятельность, воспитание, толерантность

Текст	текст	текст	текст
текст	текст	текст	текст
текст			

**Список литературы**

1. Тихонова Е. Г., Сухарев А. И. Особенности адаптации иностранных студентов в вузе региона // Регионология. 2018. № 2. С. 149–155.

**THE ROLE OF CULTURAL AND RECREATIONAL  
ACTIVITIES IN THE SOCIALIZATION PROCESS  
OF INTERNATIONAL STUDENTS**

*Bakhodur Kodirov, Ivan Ivanovich Ivanov*

*Penza State University,  
Penza, Russia*

**Abstract.** The article discusses the role of cultural events as one of the most important aspects of the successful socialization of international students in Russian universities using the example of Penza State University.

**Key words:** socialization, adaptation, cultural work, national holidays, extracurricular activities, education, tolerance

Text text text text text text text text text text text

**References**

1. Tikhonova E.G., Sukharev A.I. Specific features of adaptation of international students in higher education institutions of the region // Regional studies. 2018. No.2. P.149-155